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Резюме. С привлечением современных молекулярно-генетических и иммунологических методов 
исследования освещены некоторые аспекты иммунопатогенеза туберкулеза легких. Установлено, что 
иммуногенетическим фактором, обладающим протективным эффектом в отношении подвержен-
ности туберкулезу легких, является аллель Т и гомозиготный генотип ТТ полиморфизма +874А/Т  
гена IFNγ. Подверженность туберкулезной инфекции ассоциирована с аллелем А, а также с геноти-
пами АА и АТ полиморфизма +874A/T гена IFNγ. Течение туберкулеза легких сопровождается повы-
шением продукции IFNγ.
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ALLELIC poLymorphIsm of IfNγ gENE IN pATIENTs wITh puLmoNAry TubErCuLosIs
Abstract. In present work, some immunogenetic aspects of pulmonary tuberculosis were studied, using 

modern techniques from molecular genetics and immunology. It is shown that carriage of Т allele and 
homozygous TT genotype in +874А/Т IFNγ gene polymorphism comprise a immunogenetic factor which 
correlated with a protective effect, regarding a susceptibility to pulmonary tuberculosis. Predisposition for 
tuberculosis infection is associated with A allele of this gene, as well as with АА and АТ genotypes of +874A/T 
IFNγ gene. Clinical evolution of pulmonary tuberculosis is accompanied by increase in IFNγ production. 
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